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De leden van de fractie van de P.v.d.A. willen gaarne vernemen welke 
prijsstijging per 1 januari voor gedistilleerd is te verwachten als gevolg van 
de accijnsverhoging en de verhoging van de b.t.w. 

Uitgaande van een huidige prijs van een fles jenever van f 16 verwachten 
wij dat deze per 1 januari ca. f 17,85 zal gaan kosten. 

In het voorlopig verslag naar aanleiding van het onderhavige wetsontwerp 
zijn evenals bij de wetsontwerpen tot verhoging van de accijnzen van bier 
en die van sigaretten en kerftabak van de zijde van vrijwel alle fracties 
vragen gesteld met betrekking tot de wijze waarop de opbrengst van de 
voorgestelde accijnsverhoging wordt bepaald en in de raming wordt 
verwerkt. Deze vragen spitsen zich toe op de vraag of, en zo ja, op welke 
wijze in de ramingen rekening wordt gehouden met eventuele verbruiksre-
acties op de als gevolg van de accijnsverhoging veranderde prijsverhou-
dingen. Nauw hiermee samen hangt de vraag of van de accijnsverhogingen 
ook negatieve effecten op de werkgelegenheid uitgaan. 

Alvorens in te gaan op de specifieke vragen gesteld in het voorlopig 
verslag betreffende de voorgenomen verhoging van de alcoholaccijns, 
wordt daarom in het onderstaande eerst een beschrijving gegeven van de 
manier waarop accijnsverhogingen in de ramingen worden verwerkt, 
waarbij ook eventuele negatieve gevolgen voor de werkgelegenheid aan de 
orde komen. De raming van de totale opbrengst van een accijns na verhoging 
van de tarieven verloopt in drie fasen. 

Eerst wordt een raming gemaakt van de belastingopbrengst bij ongewij-
zigd beleid. Dit gebeurt door de in het jaar voorafgaand aan het ramingsjaar 
gerealiseerde opbrengst als basis te nemen en deze te vermeerderen met 
de zogenaamde endogene mutatie. Deze laatste mutatie wordt geraamd 
aan de hand van de voorspellingen van het CPB ten aanzien van de 
ontwikkeling van inkomens en bestedingen en eventuele specifieke 
informatie over de grondslag van de desbetreffende accijns. Met mogelij-
kerwijs veranderde relatieve prijzen als gevolg van de tarieverhoging wordt 
in deze fase nog geen rekening gehouden. De gevolgen voor het algemene 
prijsniveau en een mogelijke doorwerking via het reële inkomenseffect 
naar de verschillende bestedingen zijn in het macrobeeld van het CPB al 
wel verwerkt. 
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De tweede fase behelst de berekening van de opbrengstgroei als gevolg 
van de tariefverhoging indien eventuele volume-effecten buiten beschou-
wing worden gelaten. De aldus berekende opbrengst van de tariefmaatre-
gelen wordt in de memorie van toelichting bij het wetsontwerp genoemd. 
Aldus wordt de omvang van de voorgestelde maatregel zuiver gepresen-
teerd. Ook de gevolgen van andere beleidsmaatregelen worden immers 
bruto, dat wil zeggen voorbijgaand aan eventuele «in- of uitverdien-
effecten», opgevoerd. 

Pas in de derde fase wordt rekening gehouden met eventueel optredende 
gevolgen van gewijzigde prijsverhoudingen. Te denken valt hierbij aan 
anticipatie-aankopen van zowel de detailhandel als de consument. Deze 
leiden tot een eenmalige verschuiving in de tijd van de vraag naar het 
desbetreffende produkt. Eventuele gevolgen van anticipatie-aankopen op 
de kasopbrengst worden dan ook als incidentele factor in de raming 
opgenomen. Bij een tariefverhoging met als ingangsdatum 1 januari zullen 
de gevolgen voor de kasopbrengst in het jaar van de tariefmaatregel 
overigens zeer gering zijn, doordat de kaseffecten van zowel de anticipatie-
aankopen als de daarop volgende terugval in de aankopen in dat jaar 
vallen. Er resulteert dan slechts de gederfde belasting vanwege het 
tariefverschil over de anticipatie-aankopen. Daarnaast kan ook de omvang 
van de vraag naar zowel het zwaarder belaste produkt als naar andere 
produkten min of meer blijvend wijzigen als gevolg van substitutie-effecten. 
De mate waarin de vraag naar een bepaald goed reageert op een verandering 
in de relatieve prijs van dat goed wordt weergegeven door de prijselasticiteit. 
Hoe groot de waarde van deze elasticiteit in een concreet geval zal zijn laat 
zich moeilijk met enige nauwkeurigheid vaststellen. Bij onderzoek van de 
gevolgen van eerdere prijsveranderingen kunnen de effecten van de 
gewijzigde prijsverhoudingen vaak moeilijk geïsoleerd worden, nog 
daargelaten dat de waarde van een prijselasticiteit in de loop van de tijd 
onder invloed van gewijzigde omstandigheden kan veranderen. Voor zover 
van een en ander een voldoend betrouwbare raming kan worden gemaakt 
worden de directe volume-effecten van de prijsverandering in mindering 
gebracht op de jaarraming. 

Het voorgaande houdt in dat eventuele verbruiksreacties niet zichtbaar 
zijn in de gepresenteerde meeropbrengst van een tariefmaatregel terwijl er 
in de raming van de totale opbrengst wel rekening mee is gehouden. De 
mogelijke negatieve gevolgen die een accijnsverhoging via volume-effecten 
heeft op de werkgelegenheid zijn in het algemeen moeilijk vast te stellen. 
Zo er immers al een enigszins gefundeerde uitspraak valt te doen over de 
wijzigingen in het verbruik van zowel het zwaarder belaste goed als dat 
van andere goederen na de accijnsverhoging, dan nog zijn de gevolgen 
voor de werkgelegenheid zeer onzeker. De mate waarin een vraagverande-
ring naar een bepaald goed leidt tot een produktie-aanpassing in het 
binnenland zal per produkt verschillen, afhankelijk van het aandeel van de 
afzet op de binnenlandse markt in de totale afzet van de desbetreffende 
bedrijfstak. In hoeverre een produktie-aanpassing leidt tot een wijziging in 
het aantal arbeidsplaatsen wordt vervolgens weer bepaald door factoren 
als de bezettingsgraad van de prduktiecapaciteit en de mate van arbeidsin-
tensiteit van de desbetreffende produktiewijze. Hoewel een betrouwbare 
schatting dus niet of zeer moeilijk kan worden gegeven, kan niet worden 
ontkend dat de directe gevolgen van een accijnsverhoging voor de 
betrokken bedrijfstak negatief kunnen zijn. 

Voor een zuivere beoordeling van de werkgelegenheidseffecten van een 
accijnsverhoging mag echter niet buiten beschouwing blijven dat die 
verhoging onderdeel is van het totale te voeren economische beleid. Voor 
1984 dienen dan ook onder andere de gunstige effecten van het terugdringen 
van het financieringstekort en de voorgenomen lastenverlichting voor 
bedrijven in de overwegingen te worden betrokken. 

Over de navorderingsbepalingen in het wetsontwerp zijn door de leden 
van verschillende fracties vragen gesteld. De leden van de P.v.d.A.-fractie 
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vragen of ten aanzien van bedrijven die een grote diversiteit van zeer kleine 
hoeveelheden alcoholhoudende parfumerieën e.d. aanhouden, de opbrengst 
van de navordering wel in verhouding staat tot de kosten voor de betrokken 
bedrijven. Ook de leden van de S.G.P.-fractie vragen hier de aandacht voor. 

De kosten voor de betrokken bedrijven zijn in zoverre overwogen dat per 
opslagplaats een hoeveelheid van 750 liter is vrijgesteld. Voor een groot 
aantal bedrijven betekent dit gezien de kleine hoeveelheden die zij in 
voorraad hebben, dat zij alleen aangifte behoeven te doen van het feit dat 
zij minder dan 750 liter aan parfumerieën in voorraad hebben. Navordering 
vindt in dergelijke gevallen niet plaats. De navorderingsbepalingen ter zake 
van parfumerieën zijn slechts opgenomen teneinde ten opzichte van 
alcoholhoudende dranken een uniforme gedragslijn te hanteren. 

De leden van de S.G.P.-fractie vragen een nadere toelichting op de 
vrijstelling van 500 liter per onderneming en de daartegen aangevoerde 
concurrentievervalsende bezwaren. Het uitgangspunt van de vrijstelling is 
de kleinere detailhandelszaken niet te zeer te belasten met de overgangs-
maatregelen. Wij zijn van mening dat een vrijgestelde hoeveelheid van 500 
liter, welke overeenkomt met een niet na te vorderen accijnsbedrag van 
maximaal f2190 (500 liter absolute alcohol), aan dit uitgangspunt beant-
woordt. 

De concurrentievervalsende bezwaren richten zich tegen het feit dat 
opslagplaatsen welke in gebruik zijn bij een zelfde persoon nu te zamen als 
één opslagplaats worden aangemerkt. Wij zijn van mening dat deze 
aanmerking juist meer concurrentieneutraal werkt. Bij de verhoging per 1 
januari 1980 is namelijk geconstateerd dat in belangrijke mate voorraden 
werden gespreid over verscheidene opslagplaatsen; detailhandelaren 
kochten «op papier» aan bij de groothandel waardoor zij een aantal malen 
van de vrijgestelde hoeveelheden gebruik konden maken. Dergelijke 
constructies werken juist concurrentieverstorend in de branche, aangezien 
het vooral de kapitaalkrachtige bedrijven zijn die hier het meest van 
kunnen profiteren. De huidige opzet werkt derhalve mede in het voordeel 
van de concurrentiepositie van de kleinere detailhandelszaken. 

Naar aanleiding van de vraag van deze leden of de termijn, waarbinnen 
aangifte van de voorraad moet worden gedaan, kan worden verlengd 
merken wij het volgende op. De aangifte bij de inspecteur moet op 4 
januari 1984 worden gedaan. Mede in het licht van de toch al plaatshebbende 
inventarisaties rond de jaarwisseling achten wij deze termijn redelijk. 
Daarnaast bestaat voor belanghebbenden nog de mogelijkheid de inspecteur 
te vragen uitstel te verlenen van het doen van aangifte. 

De leden van de P.P.R.-fractie vragen waarom in afwijking van 1981 nu 
wel wordt nagevorderd. 

De navordering dient ertoe de concurrentieverstoring tussen bedrijven 
met een grote voorraad en bedrijven met een geringe voorraad tegen te 
gaan. Indien niet zou worden nagevorderd kunnen de kapitaalkrachtige 
bedrijven nog voorraden aanleggen tegen de nog niet verhoogde tarieven 
en derhalve gedurende lange tijd dranken tegen oude prijzen verkopen. De 
minder kapitaalkrachtige bedrijven zijn hier niet toe in staat en zouden 
derhalve in een zeer nadelige positie komen. De verhoging per 1 januari 
1981 bedroeg f73 per hectoliter absolute alcohol. Van navordering is toen 
afgezien omdat het financiële belang daarvan en het belang van het 
tegengaan van concurrentieverstoring niet bleken op te wegen tegen de 
met navordering gepaard gaande werkzaamheden, zowel voor het bedrijfs-
leven als voor de belastingdienst. De opbrengst van de navordering waar 
deze leden naar vragen, ramen wij op f 18 min. 

Met instemming hebben wij er kennis van genomen dat de leden van de 
C.D.A.-fractie de noodzaak erkennen van selectieve verhoging van accijnzen 
in het kader van het belastingplan 1984. 

Tweede Kamer, vergaderjaar 1983-1984, 18136, nr. 5 3 



De leden van deze fractie, alsmede die van de fracties van de V.V.D., P.P.R. en 
R.P.F, hebben de gedachte geopperd het schoksgewijze verloop van accijns-
verhogingen te ondervangen door het toepassen van jaarlijkse aanpassingen 
aan de ontwikkeling van het prijspeil. Wij zijn daar geen voorstander van. 
De tarieven van de specifieke accijnzen blijven dan weliswaar reëel op het 
zelfde niveau, maar nominaal stijgen zij dan ieder jaar en daarmede stijgt 
ook automatisch het prijspeil van de desbetreffende produkten. Een tweede 
en niet onbelangrijk bezwaar is dat dan bij de afweging tussen verschillende 
lastenverzwaringen in het kader van de begrotingsvoorbereiding de 
accijnzen voor zover het gaat om verzwaring door aanpassing aan het 
prijspeil geen rol meer zouden kunnen spelen. Die verzwaring zou bij dit 
automatisme ook wat betreft de invloed op de collectieve lastendruk, de 
koopkrachtontwikkeling en de inflatie, deel uitmaken van het ongewijzigde 
beleid. Er zou in dat geval bij de afwegingen, voorzover het verzwaringen 
betreft, nog slechts ruimte zijn voor boven de aanpassing aan het prijspeil 
uitgaande reële verhogingen. Wij geven de voorkeur aan een grotere be-
leidsvrijheid. 

De leden van de C.D.A;-fractie wijzen vervolgens op de problematiek van 
de voorraadfinanciering van de accijns voor de detailhandel. Ook de leden 
van de S.G.P.-fractie vragen aandacht voor de toenemende financierings-
lasten. 

Voor de voorraadfinanciering van tabakswinkeliers en de margeverruiming 
in die branche verwijzen wij naar hetgeen wij hebben opgemerkt in de 
memorie van antwoord betreffende de verhoging van de belasting van 
sigaretten en kerftabak. 

Met betrekking tot de slijters maken wij eerst de algemeen geldende 
opmerking dat de omvang van de te financieren voorraad afhangt van de 
omloopsnelheid van het produkt en van de krediettermijnen die door de 
leverancier aan de afnemer worden verleend. De duur van die kredietter-
mijnen wordt slechts bijkomstig beïnvloed door de betalingstermijn voor 
de accijns. Een verlenging van die termijn zou de detailhandel alleen baten, 
indien zo'n verlenging door de fabrikant/groothandel zou worden doorge-
geven aan de detaillist. Uit gesprekken met het bedrijfsleven is gebleken 
dat niet de garantie gegeven kan worden dat zo'n verlenging inderdaad zal 
worden doorgegeven. Overigens zou van zo'n verlenging een ongewenste 
precedentwerking uitgaan voor de termijnen bij andere accijnzen. 

In antwoord op de desbetreffende vraag van de leden van de C.D.A.-fractie 
merken wij op dat het niet gebruikelijk is overleg te plegen met organisaties 
uit het bedrijfsleven over accijnsverhogingen. Uiteraard wordt over de 
daaruit voortvloeiende uitvoeringsproblematiek wel overleg gevoerd. 
Enkele fracties verzoeken om informatie over de gerealiseerde opbrengsten 
van de alcoholaccijns in relatie tot eerdere tariefmaatregelen. In onderstaan-
de tabel worden deze gegevens gepresenteerd. 

Opbrengst van de alcoholaccijns (min. gld.) 

1975 1976 1977 1978 1979 1980 1981 1982 

Totale 
opbrengst 697 800 865 905 987 999 1043 1039 
Effect fiscale 
maatregelen - 152 38 245 45 1 
Endogene toe-
of afneming 87 - 4 9 27 40 82 - 2 3 3 - 1 - 5 

In deze tabel zijn de effecten van accijnsverhogingen gepresenteerd alsof 
geen volume-effecten hebben plaatsgevonden. De endogene groei is voor 
de jaren waarvoor realisatiecijfers bekend zijn bepaald als restpost uit de 
mutatie in de totale opbrengst en de effecten van fiscale maatregelen. 
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Eventuele volume-effecten komen dus, naast tal van andere factoren, tot 
uitdrukking in de endogene groei. Voor een goede beoordeling van deze 
cijfers is ook informatie nodig over het verloop van de grondslag van de 
alcoholaccijns. In onderstaande tabel is de groei van het alcoholverbruik 
weergegeven. 

Groei (in %) van de binnenlandse afzet alcohol (in hl ad 100%) 

1975 1976 1977 1978 1979 1980 1981 1982 

Groei alcohol-
afzet + 25,9 - 27,2 +18,3 + 3,8 + 14,3 - 19,7 - 6 , 8 + 2,6 

Bron: CBS. 

Uit deze twee tabellen valt af te leiden dat de afzet in een jaar voorafgaande 
aan een tariefverhoging sterk pleegt toe te nemen. Dit wordt uiteraard 
veroorzaakt door anticipatie-aankopen. In het jaar van de maatregel zelf valt 
de afzet als reactie daarop weer terug, terwijl in het jaar na de verhoging 
een (beperkte) inhaal plaatsvindt. Deze ontwikkeling is het duidelijkst te 
zien bij de tarief maatregel van 1976. Bij de maatregelen van 1980 en 1981 
is dit wat minder eenduidig, omdat hier twee verhogingen op elkaar 
volgen. 

Over de gehele periode 1974-1982 is de afzet van alcohol per saldo 
ongeveer op hetzelfde niveau gebleven. De structurele afzet heeft dus geen 
noemenswaardige daling ondergaan. De vraag van de leden van de fracties 
van het C.D.A. en het S.G.P. of de tariefmaatregelen aan hun doel hebben 
beantwoord (i.c. of zij inderdaad tot opbrengstverhoging hebben geleid) 
kan daarom bevestigend worden beantwoord. Wij zien geen aanleiding te 
veronderstellen dat de gevolgen van de thans voorgestelde tariefmaatregel 
anders zou zijn. Ons oordeel over de sombere voorspellingen die o.a. het 
Economisch Instituut voor het Midden- en Kleinbedrijf over de opbrengst 
van de tariefmaatregel het licht deed zien, is hiermee impliciet gegeven. 
Wij volstaan verder met enkele opmerkingen over de berekeningen die het 
EIM heeft gemaakt. Met name het gebruik van inkomens-en prijselasticiteiten 
en het vertalen van de alcoholafzet naar accijnsopbrengst zijn ons inziens 
vatbaar voor kritiek. Als voorbeeld kan de inkomenselasticiteit worden 
genoemd. Volgens het EIM is de waarde van deze elasticiteit (ten opzichte 
van het reële inkomen) +1,7. In 1982 daalde het reële inkomen met 1,5 a 
2%. Toepassing van de genoemde elasticiteit zou een afzetdaling in 1982 
van 2,5 tot 3,5% opleveren. In bovenstaande tabel is echter te zien dat er in 
dat jaar geen daling van de afzet plaatsvond, maar juist een stijging met 
2,6%. 

Voorts wordt in de EIM-berekening de afzetdaling in 1984 gelijkgesteld 
aan de daling van de opbrengsten in datzelfde jaar. Dat is, zoals in de 
inleiding is uiteengezet, niet juist. Wij beschikken niet over gegevens met 
betrekking tot verschuivingen van de comsumptie van gedistilleerd via de 
horeca naar de thuis-consumptie over de laatste tien jaar, waar de leden 
van de C.D.A.-fractie naar vragen. 

De leden van de fractie van de S.G.P. vragen wat de gevolgen van de 
tariefverhoging zijn voor de omzet van horecabedrijven, slijterijen en 
overige verkooppunten. Over het aandeel van de omzet van gedistilleerd in 
de totale omzet van deze drie branches zijn geen gegevens beschikbaar. 
Gezien hetgeen hierboven is opgemerkt over de ontwikkeling van de 
alcoholafzet in relatie tot tariefmaatregelen verwachten wij evenwel niet 
dat onaanvaardbare negatieve effecten zullen optreden. Elke tariefverhoging 
heeft uiteraard een zeker gevolg voor afzet en werkgelegenheid in de 
desbetreffende branche, maar naar de huidige inzichten zijn ze beperkt en 
bovendien voor een belangrijk deel slechts tijdelijk. 

Het verheugt ons dat de leden van de fracties van de V.V.D. en D'66 
kunnen instemmen met de afschaffing van de gemeentelijke belasting op 
sterke drank, de substitutie door de accijnsverhoging van 1% en met de 
compensatie van de gemeenten via het Gemeentefonds. 
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Het stemt ons tot voldoening dat de leden van de fractie van D'66 kunnen 
instemmen met de in het onderhavige wetsontwerp voorgestelde maatre-
gelen. Wij hebben er kennis van genomen dat deze maatregelen naar de 
mening van deze leden in het ontmoedigingsbeleid met betrekking tot 
alcoholische dranken passen. 

Naar aanleiding van de vraag van deze leden of er op korte termijn nog 
verdere initiatieven van de regering zijn te verwachten met betrekking tot 
het heroverwegen van gemeentelijke belastingen met hoge perceptiekosten, 
merken wij op dat een regeringsstandpunt in voorbereiding is over het 
rapport van de commissie-Christiaanse (Commissie tot herziening van het 
belastinggebied van provincies en gemeenten). In dit stadium kunnen wij 
die vraag dus niet afdoende beantwoorden. Wij wijzen erop dat de onder-
havige maatregel thans kon worden voorgesteld in het kader van de 
verhoging van de alcoholaccijns. 

De leden van de fracties van de S.G.P. en het G.P.V. vragen op welke 
wijze bij de begrotingsvoorbereiding uitvoering is gegeven aan de motie-
Schutte/Van Dis (kamerstuk 17 936, nr. 9) en of de mogelijkheden zijn 
onderzocht om de verhoging van de benzineaccijns van 1 juli van dit jaar 
geheel of gedeeltelijk te vervangen door andere accijnsverhogingen. Wij 
hebben die mogelijkheden bezien. De in het kader van het belastingplan 
voorgestelde maatregelen in de accijnssfeer zijn naar onze mening reeds 
zeer omvangrijk. Aangezien de in de motie neergelegde gedachte zou 
leiden tot verdergaande verhogingen c.q. tot relatief te omvangrijke 
verhogingen van de accijnzen waarvoor thans geen verhogingen worden 
voorgesteld, hebben wij niet tot bedoelde vervanging besloten. 

Naar aanleiding van een desbetreffende vraag van de leden van de 
R.P.F.-fractie kunnen wij mededelen dat de accijns voor alcoholhoudende 
stoffen op dit moment in Nederland f2740 per hectoliter absolute alcohol 
bedraagt, in België f3186, in Luxemburg f1765 en in de Bondsrepubliek 
Duitsland f2907 (bedragen omgerekend naar de koersen op 6 november 
1983). 

Met instemming hebben wij er kennis van genomen dat de G.P.V.-fractie 
niet zo veel bezwaar tegen een verdere verhoging van de alcoholaccijns 
heeft, te meer niet omdat het verhogingspercentage is afgeleid van het 
inflatiecijfer. 

Invoeringsdatum 

De leden van de fracties van P.v.d.A., C.D.A., V.V.D., S.G.P., R.P.F, en 
G.P.V. vragen ons oordeel over de mogelijkheid het samenvallen van de 
zogenaamde anticipatie-aankopen en de aankopen rond de feestdagen te 
voorkomen door een verschuiving van het tijdstip waarop de accijnsverho-
gingen van kracht worden van 1 januari tot bij voorbeeld 1 februari. Wij 
onderkennen dat accijnsverhogingen per 1 januari voor het bedrijfsleven 
extra drukte met zich meebrengen ten gevolge van de anticipatie-aankopen. 

Wij vragen ons echter af of een verschuiving van het tijdstip van de 
verhoging naar bij voorbeeld 1 februari hiervoor in betekenende mate een 
oplossing biedt. Het uitzicht op de aanstaande verhoging zal naar onze 
verwachtingen voor de consument geen aanleiding zijn de anticipatie-aan-
kopen uit te stellen tot na de feestdagen. Wij tekenen hierbij aan, naar 
aanleiding van desbetreffende opmerkingen, dat van de extra aankopen 
- voor zover de produkten in december door fabrikanten en handelaren in 
het zogenaamde vrije verkeer zijn gebracht - de daarop betrekking hebbende 
accijns pas in januari wordt voldaan, zodat een eventuele verschuiving van 
anticipatie-aankopen door een verschuiving van de inwerkingtreding naar 1 
februari geen alternatief vormt voor de derving die zou ontstaan door de 
latere ingangsdatum van het verhoogde tarief. Ten einde de budgettair 
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noodzakelijke opbrengst te verkrijgen zou derhalve een verhoging van de 
tarieven nodig zijn die groter is dan noodzakelijk bij een inwerkingtreding 
per 1 januari. Die situatie achten wij in verband met de invloed op het 
prijspeil en de doorwerking naar de volgende jaren bezwaarlijker dan de 
situatie waarin anticipatie-aankopen samenvallen met de aankopen rond 
de feestdagen. 

De opbrengstderving in 1984 die met een verschuiving van de verhoging 
van de afcoholaccijns met één maand gemoeid is, bedraagt f 15 min. 
Compensatie van dit bedrag door middel van een extra verhoging zou 
leiden tot stijging van het tarief met 1,5%-punt. 

Verhoging van de wijnaccijns 

Door de leden van verschillende fracties is gevraagd waarom voor wijn 
geen verhoging is voorgesteld, naar het overleg met de Beneluxpartners 
ter zake en naar de resultaten daarvan. Voor de in de Benelux geünificeerde 
wijnaccijnzen gelden tarieven die zijn uitgedrukt in guldens en (Belgische) 
franken. Gedurende de laatste jaren is door koerswijzigingen in het kader 
van het EMS de gelijkwaardigheid van de tarieven verbroken. Daardoor ligt 
het Belgische tariefniveau ruim 10% beneden het Nederlandse niveau, 
zodat het aantrekkelijk is om in België voor Nederland bestemde wijn vrij te 
maken, daar de accijns in franken te betalen en de wijn vervolgens over te 
brengen naar Nederland. Ten einde deze ongewenste situatie op te heffen 
is op 17 oktober j l . te Luxemburg Benelux-overleg gevoerd. Van Nederlandse 
zijde is er daarbij primair op aangedrongen de wijnaccijns te verhogen. De 
Beneluxpartners bleken hiertoe op dit moment echter niet bereid. 

België bleek wel bereid de in franken uitgedrukte tarieven tot het Neder-
landse niveau te verhogen. Voor Luxemburg was geen enkele verhoging 
acceptabel. Door de Belgische bereidheid wordt de ongewenste verlegging 
van handelsstromen naar België beëindigd. Er is echter geen enkele 
vooruitgang bereikt in de richting van een verhoging boven het huidige 
Nederlandse niveau. Wij zullen alles in het werk blijven stellen de Benelux-
partners te bewegen de tarieven van de wijnaccijns (verder) te verhogen. 

Door het alsmaar niet verhogen van de wijnaccijns en verdere verhogingen 
van de alcohol-en bieraccijns zou in de toekomst de concurrentieverhouding 
tussen de verschillende alcoholhoudende dranken wel eens ernstig 
verstoord kunnen worden. Bij onze pogingen, de tarieven van de wijnaccijns 
te kunnen verhogen, zullen wij aan het aspect van de concurrentieverhouding 
ruime aandacht schenken. Wij realiseren ons daarbij dat wijn, in tegenstelling 
tot de andere accijnsprodukten, een importprodukt is; de leden van de 
fracties van het C.D.A. en de V.V.D. spreken in dit verband van omgekeerde 
protectie, welke ook naar onze mening moet worden voorkomen. 

De ministervan Financiën, 
H. O.C. R. Ruding 

De staatssecretaris van Financiën, 
H. E. Koning 
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